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Poznámka:  Zveřejněna je pouze upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
v platném znění. Osobní údaje jsou v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona 
č. 128/2000 Sb.,o obcích v platném znění. 

. 
 

bod jednání číslo    19  
 
 

 
Příspěvek do 18. sch ůze Rady m ěsta Ku řimi konané dne 13.07.2016  
 
Zápis z devátého jednání školské komise 
 
 
Obsah materiálu: Důvodová zpráva 

 A - zápis  
 
Materiál předkládá:  PaedDr. David Holman - Místostarosta 

 
Materiál zpracoval:  Mgr. Hana Němcová - referentka  
 
 
Důvodová zpráva:  
 

Dne 7. 6. 2016 proběhlo deváté jednání Komise školské Rady města Kuřimi (zápis vizte příloha A).  
 
Program jednání: 
1. Informace ZŠ o konečném počtu odkladů povinné školní docházky po 31. 5. 2016 (prezentace 
ředitelé ZŠ, Mgr. R. Mach a Mgr. S. Plchot) 
2. Informace o stavu přípravy přípravné třídy na ZŠT (prezentace ředitel ZŠT, Mgr. S. Plchot) 
3. Výsledek zápisu do MŠZ po 31. 5. 2016 (prezentace ředitelka MŠZ, Mgr. L. Slámová) 
- počet předškoláků s odkladem povinné školní docházky 
- možnost uvolnění tříd MŠZ v budově Komenského 511 a Tyršova 1255 ZŠT 
4. Výsledky přijímacího řízení do SOŠ a SOU Kuřim (prezentace zástupce ředitelky SOŠ a SOU 
Kuřim, Ing. V. Novotný) 
- termín konání přijímacího řízení 
- počet došlých přihlášek 
- počet nově přijatých studentů na školní rok 2016/2017 
 5. Stav investiční výstavby školských objektů včetně plánovaných oprav (prezentace MST PaedDr. 
Holman a ředitelé MŠZ, ZŠJ, ZŠT, Mgr. L. Slámová, Mgr. R. Mach, Mgr. S. Plchot) 
- rekonstrukce a dostavba MŠ na ulici Zborovská 887 
- možné náklady, dotace, termín zahájení, náhradní prostory, …. 
- dostavba budovy ZŠJ (stav) 
- plánované stavební úpravy nebo opravy ve školních budovách dle předloženého plánu investičních 
akcí na rok 2016 (informace o nastalých změnách v plánu investičních akcí v prvním pololetí roku 
2016 - zdůvodnění změn) 
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6. Prognóza výukových kapacit na kuřimských ZŠ (prezentace ředitelé ZŠ, Mgr. R. Mach, Mgr. S. 
Plchot a MST PaedDr. D. Holman) 
7. Informace o spolupráci ZŠJ s házenkářským klubem SK Kuřim (prezentace trenér přípravky chlapců 
SKK, Ing. P. Ondrášek a ředitel ZŠJ, Mgr. R. Mach) 
8. Různé 
- „Rodičovské kavárny“ (prezentace MST PaedDr. D. Holman) 
- informace o besedě s Václavem Klausem mladším (prezentace MST PaedDr. D. Holman) 
- „Turnaj partnerských měst“ (prezentace MST PaedDr. D. Holman) 
- novela školského zákona - změny týkající se mateřských a základních škol a povinnosti zřizovatele 
vyplývající z novely (prezentace referentka KÚ, školství, Mgr. H. Němcová)  
 
Další jednání komise školské je stanoveno na 20. 9. 2016 v 18:00 hod. ve velké zasedací místnosti. 
 
 
 
 
Návrh na usnesení: 
 

RM  b e r e   n a   v ě d o m í   zápis z jednání komise školské ze dne 7. 6. 2016. 
 
Termín plnění: 31. 8. 2016 (KÚ) 
  

 
 
 



Zápis č. 09/2016 
z jednání Komise školské dne 07. 06. 2016 

 
Přítomni: 10 členů 

Mgr. Ladislav Ambrož, Alena Matějíčková, Ing. Rostislav Hanák, Ing. Petr Němec, Ing. 
Martina Šindýlková, Mgr. Žaneta Jarůšková, Mgr. Lenka Slámová, Mgr. Richard Mach, Mgr. 
Stanislav Plchot, Mgr. Radovan Šmíd 

Nepřítomni: 2 členové  – Ing. Vojtěch Novotný, Mgr. Hana Skřípská 
Hosté:  PaedDr. David Holman, Ing. Petr Ondrášek, RNDr. Igor Poledňák 
   
Vysvětlivky: MŠZ = Mateřská škola Kuřim, Zborovská 887, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 
 ZŠJ = Základní škola, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 
 ZŠT = Základní škola Kuřim, Tyršova 1255, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 
 ŠD = školní družina 
 ŠJ = školní jídelna 
 MŠMT = Ministerstvo školství mládeže a tělovýchovy 
 ÚSC = Územní samosprávný celek 

ŠR = školská rada 
KÚ = kancelář úřadu 
Zapisované děti = všechny děti, které se dostavily k zápisu 
Zapsané děti = všechny děti, které byly přijaty 
ŠPZ = školské poradenské zařízení (např. pedagogicko psychologická poradna) 
OŠ KÚ JMK = Odbor školství Krajského úřadu Jihomoravského kraje 
PT = přípravná třída 
SKK = Sportovní klub Kuřim 
PPP = pedagogicko psychologická poradna 
ŠVP = školní vzdělávací program 
RVP = rámcový vzdělávací program  

 
Program jednání: 
 
1. Informace ZŠ o kone čném po čtu odklad ů povinné školní docházky po 31. 05. 2016 (prezentace 
ředitelé ZŠ, Mgr. R. Mach a Mgr. S. Plchot) 
ZŠJ – 12 odkladů povinné školní docházky,  

na doporučení PPP nastoupí do prvního ročníku žák mladší šesti let 
ZŠT - 13 odkladů povinné školní docházky 

na doporučení PPP nastoupí do prvního ročníku žák mladší šesti let 
2. Informace o stavu p řípravy p řípravné t řídy na ZŠT (prezentace ředitel ZŠT, Mgr. S. Plchot) 
V příštím školním roce se nebude otvírat přípravný ročník, protože se přihlásilo pouze 6 zájemců. 
3. Výsledek zápisu do MŠZ po 31. 05. 2016  (prezentace ředitelka MŠZ, Mgr. L. Slámová) 
- počet předškoláků s odkladem povinné školní docházky 
Odklady povinné školní docházky ještě nejsou ukončeny. Vydali jsme 127 rozhodnutí o přijetí, ale uvolnily se 
ještě 4 místa (děti s doporučeným odkladem nastoupí do prvního ročníku), tedy mohli být přijati další 
zájemci. V současné době je přijato 131 dětí.  
Poslední přijaté dítě má datum narození 19. 12. 2013. 
- možnost uvolnění tříd MŠZ v budově Komenského 511 a Tyršova 1255 ZŠT 
Zrušení tříd MŠZ v budově Komenského 511 (budova ZŠ) zatím není možné, nejdříve však od školního roku 
2017/2018. Je třeba stanovit hranici kapacity MŠZ zřizovatelem. 
MST Holman – zatím nestanovujeme kapacit, vycházíme vstříc zákonným zástupcům. 
P. Němec – mělo by se to udělat, protože základní škole začíná chybět kapacita na nižším stupni. 
I. Poledňák – kolik máme v MŠZ „optimálních“ dětí, které nejsou přijaty na výjimku a nejsou v ZŠ? Kolik míst 
suplujeme? 
L. Slámová – na výjimku je 41 míst (všude není umístěno 28 dětí, někde je povolená výjimka pouze 26 dětí). 
Když připočteme i děti, které jsou umístěny ve 4 třídách v ZŠ, tak jich je 76. 



Ž. Jarůšková – proč jsou do MŠ přijímány i děti, které mají 3 roky až koncem roku? Proč dáváme děti do 
České?  
H. Němcová – je třeba stanovit kapacitu a v kritériích mít horní hranici data narození přijímaných dětí. 
P. Němec – to je teď těžké rozhodnout. 
R. Hanák – když jsou v MŠ smíšené třídy pro 2 – 6 leté děti, je zachována kvalita předškolního vzdělávání? 
L. Slámová – budou – li přijaty dvouleté děti, přizpůsobí se ŠVP. 
MST Holman – děti v České být nemusí, je to domluva mezi obcemi, naše děti mají při přijímání přednost pře 
ostatními cizími dětmi. MŠ Česká za to dostává od města Kuřim finanční dar. Snížíme – li kapacitu MŠZ, tak 
dojde k problému s nepřijetím. 
R. Mach – proč je  MŠZ povolena výjimka z počtu dětí o 41 a ZŠJ výjimka o 2 žáky povolena nebyla? Jaká je 
filozofie? 
MST Holman – v MŠZ je to jinak s nemocností, většinou ve třídě nikdy 28 dětí není. 
R. Mach – navrhuji, aby ředitelé MŠZ a ZŠJ do další komise připravili absolutní čísla v procentech o 
nemocnosti dětí a žáků za školní rok. ÚKOL DO DALŠÍ KOMISE.   
4. Výsledky p řijímacího řízení do SOŠ a SOU Ku řim  (prezentace zástupce ředitelky SOŠ a SOU Kuřim, 
Ing. V. Novotný) 
- termín konání přijímacího řízení 
- počet došlých přihlášek 
- počet nově přijatých studentů na školní rok 2016/2017 
Bod byl vynechán pro nep řítomnost Ing. Novotného. 
 5. Stav investi ční výstavby školských objekt ů včetně plánovaných oprav  (prezentace MST PaedDr. 
Holman a ředitelé MŠZ, ZŠJ, ZŠT, Mgr. L. Slámová, Mgr. R. Mach, Mgr. S. Plchot) 
- rekonstrukce a dostavba MŠ na ulici Zborovská 887 
MST Holman – bylo požádáno o dotaci na dostavbu MŠZ, zatím nevíme výsledek. 
- možné náklady, dotace, termín zahájení, náhradní prostory, …. 
MST Holman – začátek dostavby je plánován na březen 2017, náhradní provoz bude pro 2 třídy v budově na 
Otevřené 978, která byla MŠ a teď slouží ZŠJ, jako třídy a ŠD. Zbývající třída MŠZ by byla umístěna 
v budově ZŠT na Komenského 511 nebo na Tyršové 1255. Počítáme s tím, že dostavba ZŠJ i 
s přestěhováním z Otevřené do nové budovy bude v únoru. Aby budova mohla být dále využívána pro děti a 
žáky, musí se udělat určité úpravy, např. rekonstrukce střechy, sociálního zařízení, zvýšení světlé výšky 
stropů. 
R. Mach – dnes jsem byl v budově Otevřená a zjistil jsem, že podhledy začínají odpadávat. 
MST Holman – střecha a strop se musí opravit hned, sociální zařízení možná až po rekonstrukci MŠZ. 
- dostavba budovy ZŠJ (stav) 
Stavba probíhá, každé úterý je kontrolní den. 
- plánované stavební úpravy nebo opravy ve školních budovách dle předloženého plánu investičních akcí na 
rok 2016 (informace o nastalých změnách v plánu investičních akcí v prvním pololetí roku 2016 – 
zdůvodnění změn) 
MST Holman – průběžně řešíme problémy po zateplení v budovách MŠZ na ulici Jungmannova, Zborovská. 
U budovy ZŠT na ulici Komenského 511 se bude opravovat mostek, kde bokem mostku bude chodník, 
vzniknou nová parkovací místa, vše v rámci projektu „Bezpečná cesta do školy“. 
6. Prognóza výukových kapacit na ku řimských ZŠ  (prezentace ředitelé ZŠ, Mgr. R. Mach, Mgr. S. Plchot 
a MST PaedDr. D. Holman) 
MST Holman – výuková kapacita se neustále vyvíjí, netušili jsme, že se budou moci do MŠ přijímat i 
dvouleté děti. 
V horizontu 3 – 5 let bude stát nová čtvrt v Záhoří, kde firma IMOS plánuje postavit 4 třídní MŠ, kterou by 
poté převedla na město. Je v jednání i ZŠ, ale nic konkrétního. Zajistit plnění povinné školní docházky je 
povinnost města, ale plocha vyčleněna stavební firmou je nedostatečná, proto se stále ještě hledá pozemek. 
Ve hře je i využití a rozšíření stávajících budov ZŠ. 
P. Němec – kdy se mají výhledově začít stavět domy? 
MST Holman – v horizontu 3 – 5 let. 
7. Informace o spolupráci ZŠJ s házenká řským klubem SK Ku řim  (prezentace trenér přípravky chlapců 
SKK, Ing. P. Ondrášek a ředitel ZŠJ, Mgr. R. Mach) 
Jedná se o podporu pohybu žáků ZŠ ve spolupráci se sportovními kluby Kuřim. 



R. Mach – plánujeme přidání 1 hodiny tělesné výchovy pro žáky 1. stupně zatím v rámci školní družiny. 
Požádali jsme MŠMT o finanční prostředky, zatím čekáme na vyjádření. 
S. Plchot – plánujeme stejný režim, jako ZŠJ, také máme požádáno o finanční podporu z MŠMT. Vyjádření 
do 15. 07. 2016. 
R. Mach – rozběhnutí projektu není závislé na financích z MŠMT, rozběhne se i bez jeho podpory. Pokud by 
však MŠMT finančně přispělo, byla by to výhoda. 
P. Ondrášek – dohodli jsme se na 3 sportech – házená, fotbal, plavání. Finančně využijeme dotace města 
pro sportovní kluby. Zatím se budou využívat školní tělocvičny, hřiště, stadion a nafukovací hala, ale 
v budoucnu se bude využívat nová sportovní hala. Na školách již probíhá Kuřimská školní liga v miniházené. 
Je největší na jižní Moravě. Ke spolupráci bychom využívali učitele těsné výchovy ZŠ a jednou týdně by do 
ZŠ docházeli trenéři. 
VIZE 2018 – sportovní hala – vznik sportovního centra mládeže regionálního významu – lepší dosažení na 
státní dotace. 
Co už děláme. 
Sportovní motivace u dětí nad 6 roků – projekt s názvem „Více pohybu do škol“ – požádáno o dotaci. 
Závazek ZŠ - zajištění prostoru pro sportovní hry. 
Závazek klubu – zajištění trenérů pro vrcholovou licenci pro pohybovou průpravu žáků (p. Pokorný, p. 
Kohout – mají B-čkovou vrcholovou licenci), úzká spolupráce s tělocvikáři na ZŠ. Máme širokou základnu 
házenkářů i trenérů. Jedná se o spolupráci s wellness a městem. V Kuřimi má házená tradici od roku 1943, 
hrajeme nejvyšší soutěž z kuřimských sportovních klubů, máme špičkové trenéry, rozhodčí i hráče. 
Jedenkrát týdně bude trenér házené docházet na ZŠ, vytvoříme podmínky pro rozvoj sportu. Po půl roce 
uděláme vyhodnocení. 
S. Plchot – navrhuji, aby byl zjišťován zájem žáků a rodičů již při zápisu do prvních ročníků. 
P. Ondrášek – počkáme na půlroční vyhodnocení a potom uvidíme. Využíváme zkušenosti z jiných měst, 
např. ze Stupavy. 
S. Plchot – když budeme chtít, tak se to povede. Již máme v ZŠ golf, plavání. Bude to možné, i když 
nebudou dotace? 
P. Ondrášek -  ano, i když nebudou dotace, na nich to není závislé. 
L. Slámová – počítá se s přípravkou i pro 5-ti leté děti? 
P. Ondrášek – uvažujeme o tom, ale zatím se orientujeme na žáky ZŠ. 
R. Šmíd – projekt je zaměřen na žáky 1. – 4. ročníku? 
P. Ondrášek – ano, od letošního září se projekt rozběhne na obou ZŠ v 1. – 4. ročníku. 
R. Šmíd – cílem projektu je sportovec nebo pohyb? 
P. Ondrášek – samozřejmě pohyb, nadchnout děti pro sport. 
R. Hanák – máte stále na ZŠJ nábor dětí na sport nebo jazyky? 
R. Mach – ano, máme, ale toto bude na víc. 
P. Ondrášek – využíváme zkušenosti ze Stupavy, kde rodiče sport dětem platí a jsou nadšení. U nás to 
zatím vzniká. Uvidíme za půl roku při vyhodnocení. 
8. Různé 
- „Rodičovské kavárny“ (prezentace MST PaedDr. D. Holman) 
Bude se jednat o formát diskuse s rodiči. První kavárna bude 15. 06. 2016. 
R. Šmíd – nebude to zasahování rodičů do dění na škole? 
MST Holman – ne, to nebude. Bude se jednat o zájem rodičů o dění na škole, inovativní formy vzdělávání, 
které by se na školách mohly uplatňovat. Vše formou společné diskuse rodiče – učitelé – město. 
Diskutovat a samy rozhodovat se učí i žáci v dětském parlamentu. 
V MŠZ chystáme s paní ředitelkou projekt „Čtení seniorů dětem v MŠ“. 
- informace o besedě s Václavem Klausem mladším (prezentace MST PaedDr. D. Holman) 
23. 06. 2016 v 18:00 hod. bude v „kotelně“ přednáška Václava Klause ml. a na Wellness vernisáž p. 
Lorence. 
- „Turnaj partnerských měst“ (prezentace MST PaedDr. D. Holman) 
Bude probíhat tento víkend. 
- novela školského zákona – změny týkající se mateřských a základních škol a povinnosti zřizovatele 
vyplývající z novely (prezentace referentka KÚ, školství, Mgr. H. Němcová) 

- 2016/2017 - jednotná přijímací zkouška na SŠ s maturitou – ČJ a literatura, M; výjimku 

mají obory s talentovou zkouškou 



- 2016/2017 - jednotný systém hodnocení maturitních písemných prací z ČJ a CJ; hodnotit 

budou externí hodnotitelé 

- 2017/2018 – povinný rok předškolního vzdělávání před zahájením povinné školní 

docházky (v MŠ nebo individuálně doma) 

- 2017/2018 – školské obvody pro MŠ 

- 2020/2021 – povinná maturita z M (vláda stanoví nařízením, které obory mají M 

povinnou) – 3 povinné maturitní zkoušky 

- 2020/2021 – možnost přijímání dvouletých dětí k předškolnímu vzdělávání (přednost 

budou mít předškoláci, pětiletí, čtyřletí, tříletí – novela vyhlášky č. 14/2005 Sb., o 

předškolním vzdělávání, stanoví nejvyšší počet dětí ve třídě MŠ, kde jsou umístěny 

dvouleté děti – na každé dvouleté dítě -2 děti, pouze do dovršení tří let 

R. Mach – zvu Vás na výstavu „ O drogách“ v naší škole a na „Zahradní slavnost“, 27. 06. 2016. 

S. Plchot – na naší škole bude od 20. 06. do 25. 06. 2016 výstava děl žáků na téma „Panovníci České země“ a 

23. 06. 2016 od 9:00 do 12:00 hod. bude na Tyršové ukázka řemesel. 

L. Slámová – MŠZ bude uzavřena od 08. 08. do 31. 08. 2016. 

  
 
 
Desáté jednání komise školské je stanoveno na úterý 20. 09. 2016 v 18:00 hod. ve velké zasedací místnosti. 
 
 
 
 
 
 
V Kuřimi dne 07. 06. 2016      Zapsala: Mgr. Hana Němcová 
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